
ps proscenium 

utele frumoase sunt �ţate. Cum era 

copiiMie Daniela Nane ? 

fost şi eu răsfăţată, având în vedere 
m fost singură la părinţi, dar nu în 
excesiv. Eram destul de înţeleaptă; 
oferea aproape tot ce-mi doream, 

......-�-

1n un copil care nu îşi cunoaşte 
donnţelor. Am fost un copil iubit 

· · '\'t asta. 
visau pe atunci pruinţii tăi pen-

av a o voce extraordinară de 
d1n păcate necultivată. Bunicul, la 
foarte bine. Eu nu am moştenit 

1 am ales ce mi s-a potrivit dan-
1 ind de la trei ani, mi se spune, 

fiu actriţă, părinţii se gândeau, 
m•n , la o profesie care să-mi 

o poz1ţ1e socială deosebită şi care 

� 

e sa 

să-mi dea siguranţă materială. Ar fi vrut să 
devin medic. Am început să învăţ pentru 
medicină, dar, după ce am luat treapta a 
doua cu o medie foarte mare, am spus: 
"Stop, eu aş vrea să dau la teatru. Vă rog 
să mă înţelegeţi şi să mă sprij iniţi. Dacă nu 

c: intru de prima 
t:: dată, dau -� L: unde vreţi m c: voi". N-am m ::l -' intrat atunci, o 

avut +-' însă am -2 
noroc: după 
Revoluţie s-a 

pentru că am înţeles care sunt 
diferenţele. 
Apoi ai intrat la Actorie, la clasa profe

sorului Mircea Albulescu. Te-a marcat 

personalitatea sa C}rtistică ? 

Este un profesor extraordinar, pentru că 
îşi deschide sufletul către noi, ne învaţă 
tot ce ştie - şi ştie într-adevăr. M-a impre
sionat faptul că, din prima zi, i-a numit pe 
studenţii săi "colegi", în ideea că cei patru 
ani de şcoală trec foarte repede. 
Rolul de debut în teatrul profesionist a 

fost Emilia din Patul lui Procust, în regia 

Cătălinei Buzoianu, la Teatrul "Bulandra". 

m ă r i t Cum a fost întâJnirea cu această regi-

numărul de zoare, cunoscută şi ca un formator de 

locuri. actori ? 

Cum a fost E adevărat, toţi anii de facultate înseamnă 
copilăria la o căutare. Mi-ar fi plăcut să fac roluri cât 
laşi ? mai diferite; am jucat destu l, dar nu atât 
Mi s-a dat o 
educaţie care 
m-a lăsat 
destul de 
dezarmată în 
faţa vieţii din 
Bucureşti. La 
laşi, dacă spui 
o vorbă, e 
vorbă. Nu 
sunt oamenii 
atât de agitaţi, 

de încrâncenaţi. Sunt mai aşezaţi, viaţa are 
alt ritm, vorba moldoveanului: "Ho, că nu 
dau turcii !". Mi-a luat destul de mult timp 
ca să-mi d�u seama că în Bucureşti se 
poate şi altfel. Dar nu mi-am pierdut 
încrederea în oameni. 
Te simţi dezffidăcinată când te întorci la 

laşi ? 

Nu. Colegii mei s-au căsătont, au copii 
deja, sunt aşezaţi la casele lor, cu facultăţi, 
masterate ... Am puţin timp când merg la 
laşi, dar câteva zile le petrec cu ei. 
Neavând fraţi, am mulţi prieteni. 
Cum ai ajuns să participi la preselectia 

pentru "Miss România", titlu pe care apoi 

l-ai câştigat ? 

Oricum veneam la Bucureşti pentru 
pregătire. Trebuia să-mi umplu timpul cu 
ceva. A fost o experienţă în plus. Atunci 
mi se părea o activitate adiacentă scenei. 
Este, într-adevăr, dar mult d iferită. 
Această experienţă mi-a prins foarte bine 

cât mi-aş fi dorit Cu Cătălina Buzoianu se 
lucrează foarte bine. Ascultam toţi cu 
sfinţenie ce spunea, pentru că majoritatea 
eram studenţi şi această întâlnire era o 
şansă pe .care nu trebuia să o ratăm. E 
mare lucru să lucrezi cu un regizor în care 
să ai deplină încredere. Dacă doamna 
Buzoianu îmi cere să fac ceva, chiar şi 
atunci când, poate pe moment, mi se 
pare nepotrivit. îmi dau seama foarte 
curând că este o idee extraordinară pe 
care eu l'l început nu am înţeles-o. 
Eşti actrită acum la Teatrul "Bulandra", 

protejat de "pălăria" celebrei Lucia 

Sturdza, teatru pe unde s-au perindat 

mari maeştri ai scenei. Cum resimţi 

această tradiţie ? 

Să ştiţi că m-am întrebat dacă doamna 
Bulandra, în cazul în care ar mai fi fost în 
viaţă, m-ar fi angajat sau nu. Sunt marcată 
de seriozitate intrând în acest teatru. E o 
răspundere foarte mare, având în vedere 
că pe această scenă au JUCat atâţia actori 
extraordinari. Fiecare dintre noi trebuie 
să ducă mai departe numele Teatrului 
"Bulandra". Am fost bine primită de colegi. 
Îmi place să lucrez în echipă şi nici nu se 
poate altfel în profesiunea asta; stilul de 
lucru e foarte special aici, în sensul că, la 
repetiţii, toţi ne spunem opiniile fără ca 
ceilalţi să se supere. Se discută şi se alege 
soluţia cea mai bună. 
Cum e colaborarea cu generaţia consa

crată a teatrului ? 
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Este cât se poate de normală şi aşa şi tre
buie să fie. 
Crezi că ai fi o actriţă telegenică ? Deşi în 

România se face film puţin, ai cochetat cu 

platoul de filmare ? Vezi un viitor pentru 

tine în film ? 

Sunt mai mult telegenică decât foto
genică. Când eşti în faţa camerei ai o con
tinuitate a stării, pe când în fotografie 
încerci să fii cât mai diferită, pentru a 
putea fi imortalizate cât mai multe stări. 
Te-ai vedea mai curând actriţă de film 

decât de teatru ? 

E foarte greu, pentru că în România nu 
prea se face film, dar mi-ar plăcea. E 
adevărat că la teatru, într-o seară, îţi 
poate ieşi o scenă mai bine, una mai 
prost. Dar te concentrezi mai bine data 
viitoare ! Pe când în film revenirea asupra 
lucrului nu mai e posibilă. 
Ai început să fii manechin Tn timpul facul

tăţii. Am observat că, atât în străinătate 

cât şi la noi, actriţele se îndreaptă spre 

modă şi manechinele, spre film. Cum 1ti 
explici ? 

Sunt domenii care se interferează. Pe 
scenă porţi un anumrt: costum şi el face 
parte din personaj, chiar creionează ca
racterul acestuia. O actriţă se îndreaptă 
spre modă pentru că e deprinsă deja să 

poarte un costum, să intre în "stofa" lui şi , 
în funcţie de ceea ce îmbracă, are o anu
mită stare. În timp ce modelele tind spre 
actorie pentru că e un domeniu mediati
zat: în modă, la o anumită vârstă, nu mai 
poţi face faţă, din motive bine ştiute. 
Unele dintre ele au făcut chiar film: El le 
McPherson, Claudia Schiffer, Cindy 
Crawford: cea <;iin urmă, cu mai puţin 
succes. Fiecare după posibilităţi. 
Tu de ce te-ai Tndreptat spre modelling ? 

Îmi place foarte mult să pozez, pentru că 
încerc să subliniez personalitatea costu
mului printr-o stari'! anume, printr-o atitu
dine, un gest. Mă ajută foarte mult faptul 
că sunt actriţă. 
Cât eşti de actriţă când pozezi ? 

Tot timpul sunt actriţă, pentru că eu ca 
fiinţă sunt destul de timidă. Nu se vede, 
dar cei care mă cunosc o ştiu. Sunt model 
poate şi din dorinţa de a lucra. Am un  
temperament foarte activ ş i  mi-e greu să 
stau degeaba. Totdeauna îmi găsesc ceva 
de făcut, iar când sunt solicitată să lucrez 
ca manechin, o fac cu cea mai mare 
plăcere. 
Ce părere ai despre teatrul de revistă ? 

Mă interesează - în măsura în care 
umorul e de bună calrt:ate - pentru că 

copleşitoare, e grea, 
mai ales în România 
timpurilor de azi. E o 
bucurie extraordi
nară, la teatru, când 
oameni i  râd şi 
opresc scena 
aplaudând numai ca 
să le dai timp să mai 
râdă. 
Te simţi atrasă de 

comedie ? 

Îmi place foarte mult 
să fac comedie pen
tru că mă simt bine 
când oamen11 se 
bucură. Ei au nevoie 
să râdă aşa cum au 
nevoie şi să plângă, 
să fie emoţionaţi. 
Astfel devin mai 
conştienţi chiar de 
rostul lor în viaţă. 
Sunt o fire veselă şi 
optimistă: cred că 

simte nedreptătit de publicitatea �l.JU 

uneori aproape Tn exclusivitate aspectului 

sau fizic ? 

Am trecut prin diferite stări în legătură cu 
acest subiect. Am fost, la început, flatată, 
apoi am început să mă simt vinovată, apoi 
am început să fiu iritată, apoi enervată, 
acum nu pot decât să fac haz de necaz. 
Face parte din mine, a trebu1t să îmi asum 
acest lucru. Am şi m izat puţin pe asta, la 
început. Nu ştiu dacă am făcut bine sau 
rău. 
Tn ce sens ai mizat pe asta ? 
La început, eram cunoscută mai mult ca 
"miss". Atunci când lumea îţi ştie numele, 
e mai atentă la tine. Ai posibilitatea, în 
acest fel, să fii remarcat mai repede. 
Există acton şi actriţe care sunt foarte ta
lentaţi, dar nu au avut şansa unei media
tizări adecvate. Am mizat pe asta şi pen
tru faptul că oamenii au nevoie de mode
le, de mft:uri, de basme, care să fie admi
rate ca fiind altfel decât ei - deşi noi sun
tem totuşi oameni obişnuiţi. Au nevoie să 
se raporteze la ceva pe care îl percep ca 
superior. 
Am auzit că ai un cal. Cum ţi-ai descope

rit pasiunea pentru echft:aţie ? 

Îmi plac foarte mult animalele. Părinţii mei 
au avut patru pisici siameze. iar eu am 
trăit mereu alături de câini. Deci am iubit 
şi caii foarte mult. Calul e un animal cu 
totul special, ca şi relaţia mea cu el. Acum 
un an, însă, am căzut. Am jucat două 
săptămâni cu ochiul vânăt: A fost 
neplăcut: în Patul lui Procust eram machi
ată şi nu se vedea, dar a doua şi a treia zi 
jucam o contesă foarte mândră de felul 
cum arată şi era destul de penibil 
(oricum, foarte comic la urma urmei). 
Am avut şi o filmare la televiziune şi nu 
puteam fi luată în prim-plan din nici un 
unghi, aşa că a treburt: să folosesc o 
pereche de ochelari de vedere (care, 
până la urmă, au "dat" foarte bine pentru 
personajul respectiv). Dar. de atunci, sen
timentele pentru calul meu s-au mai răcit. 
Ce e mai important pentru tine, cariera 

sau viaţa de familie ? 

Viaţa de fami l ie. Se spune că nu poţi face 
creaţie adevărată decât dacă eşti nefericit. 
Dar eu, ca să pot să-mi concentrez 
atenţia asupra profesiei, am nevoie să fiu 
liniştită, iubită, să am o relaţie bună, să mă 
simt protejată, ocrotită. Deocamdată, nu 

dramele cotidiene sunt dispusă să renunţ la viaţa de familie 
sunt rezolvabile. 
Important e să pro
duci emoţie, nu con
tează în ce context. 
Omul modest care e 

Daniela Nane nu se 

pentru carieră, dar nici la carieră pentru 
viaţa de famil ie. O să încerc să le 
împlinesc pe amândouă în aşa fel încât 
să-mi fac viaţa frumoasă şi să fiu fericită. 

Mirona Hărăbor 
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